

**ROHDE & SCHWARZ**

Make ideas real



**SERVICEPREISLISTE**  
**SERVICES PRICE LIST**  
**2023-04**

**Diese Servicepreisliste gilt für Dienstleistungen im Werk und vor Ort, soweit nicht andere einzelvertragliche Regelungen bestehen**

- ▶ Die bei Rohde & Schwarz GmbH & Co. KG eingeführten und angewendeten Qualitätsmanagement- und Umweltmanagementsysteme sind gemäß den Normen DIN EN ISO 9001 bzw. DIN EN ISO 14001 in der jeweiligen Fassung zertifiziert und werden regelmäßig überwacht
- ▶ Grundsätze und Verfahren der Kalibrierung entsprechen der Norm EN ISO/IEC 17025. Die DKD-Laboratorien bei Rohde & Schwarz GmbH & Co. KG sind nach dieser Norm akkreditiert

**Hinweise zur Servicepreisliste**

**Leistungen**

Für Leistungen in Rohde&Schwarz Dienstleistungszentren und am Standort des Kunden gelten die jeweils gültigen Allgemeinen Bedingungen für Lieferungen und Leistungen (AGB) der Rohde&Schwarz GmbH & Co. KG gegenüber Unternehmern, juristischen Personen des öffentlichen Rechts oder öffentlich-rechtlichem Sondervermögen.

**Preise**

Reisezeiten werden in Rechnung gestellt, entsprechend der überwiegenden Tätigkeit vor Ort.

Alle Preisangaben verstehen sich in EUR und ausschließlich der Umsatzsteuer, die mit dem jeweils zum Zeitpunkt der Leistungserbringung gültigen Steuersatz gesondert in Rechnung gestellt wird.

**The prices in this services price list are valid for the following in-house and on-site services, unless agreed otherwise in specific contracts**

- ▶ The quality and environmental management systems introduced and employed at Rohde&Schwarz GmbH & Co. KG are certified in line with the applicable versions of the DIN EN ISO 9001 and DIN EN ISO 14001 standards and are monitored regularly
- ▶ The principles and methods of calibration comply with the EN ISO/IEC 17025 standard. The DAkks (DKD) laboratories at Rohde & Schwarz GmbH & Co. KG have been accredited in accordance with this standard

**Additional information on services price list**

**Services**

Services rendered at Rohde&Schwarz service centers and at the customers premises are subject to the applicable General Conditions for Deliveries and Services of Rohde&Schwarz GmbH & Co. KG that apply to business customers, legal entities under public law and special funds under public law.

**Prices**

Travel time will be charged according to the predominant on-site task category.

All prices are understood in EUR, without any value added tax (VAT). The VAT will be invoiced separately at the tax rate that applies at the time the service is rendered.

Leistungen Preis/ Stunde		EUR	Services Price/ Hour	EUR
<b>1.0</b>	<b>Gerätetechnik, Mess- und Nachrichtengeräte, Geräte der Mikrowellentechnik</b>		<b>Instruments and equipment T&amp;M and communications equipment and microwave equipment</b>	
1.1	Wartung, Instandsetzung, Kalibrierung	213,00	Maintenance, repair, calibration	213.00
1.2	Wartung, Instandsetzung, Kalibrierung für Produkte mit erhöhten Sicherheitsanforderungen, Konstruktion, ILS Konzepte	213,00	Maintenance, repair, calibration for products with added security requirements, Integrated Logistics Support (ILS) concepts	213.00

<b>2.0</b>	<b>Systemtechnik, zugehörige Geräte und Baugruppen, Hard- und Software, Datenbanken</b>		<b>Systems, related devices and modules, hardware and software, databases</b>	
2.1	Systemintegration, Inbetriebnahme, Instandsetzung, Wartung, Kalibrierung Entwicklung von Systemen, Software und Datenbanken, Support, Projektmanagement Wiederherstellung der Luftfahrtauglichkeit	248,00	System integration, putting into operation, repair, maintenance, calibration Development of systems, software and databases, support, project management Restoration of airworthiness	248.00

<b>3.0</b>	<b>Dokumentation</b>		<b>Documentation</b>	
3.1	Dokumentation Realisierung und Bereitstellung digitaler Medien	120,00	Documentation Implementation and furnishing of digital media	120.00

<b>4.0</b>	<b>Sonstige Dienstleistungen</b>		<b>Other services</b>	
4.1	Kraftfahrzeuge	per km	Motor vehicles	per km
4.1.1	PKW, Schnelltransporter oder Kleinbus	0,70	Passenger car, express truck or minibus	0.70
4.1.2	Werkstattwagen Alle anderen Verkehrsmittel nach Aufwand	1,20	Mobile workshops All other means of transport based on costs incurred	1.20

<b>5.0</b>	<b>Aufenthaltskosten<sup>1)</sup></b>		<b>Subsistence costs<sup>1)</sup></b>	
5.1	Inland		In Germany	
5.1.1	Tagegeld Bei externem Einsatz des Personals Bei Abwesenheit vom Werk unter 10 Stunden	pro Tag 28,00 14,00	Daily allowance For out-of-house deployment of personnel For absence from Rohde & Schwarz for less than 10 hours	per day 28.00 14.00
5.1.2	Übernachtungsgeld pro Nacht	120,00	Accommodations allowance per night per night	120.00
5.2	Ausland Länderspezifische Pauschalbeträge		Outside Germany Country-specific rates	

1) **Tage-/Übernachtungsgelder:**

Bei Dienstleistungen im In- und Ausland kommen die jeweils neuesten vom Bundesministerium der Finanzen der Bundesrepublik Deutschland herausgegebenen Pauschalbeträge zur Abrechnung. Reicht das Übernachtungsgeld nicht aus, werden die Übernachtungen in Höhe des tatsächlich entstandenen Aufwandes abgerechnet.

**Daily and accommodations allowances:**

For services rendered in or outside Germany, the latest rates stipulated by the German Federal Ministry of Finance shall apply. If the accommodations allowance is not sufficient, the expenses actually incurred for overnight accommodations shall be invoiced.

## Rohde & Schwarz

The Rohde & Schwarz electronics group offers innovative solutions in the following business fields: test and measurement, broadcast and media, secure communications, cybersecurity, monitoring and network testing. Founded more than 80 years ago, the independent company which is headquartered in Munich, Germany, has an extensive sales and service network with locations in more than 70 countries.

[www.rohde-schwarz.com](http://www.rohde-schwarz.com)

## Sustainable product design

- ▶ Environmental compatibility and eco-footprint
- ▶ Energy efficiency and low emissions
- ▶ Longevity and optimized total cost of ownership

## Service at Rohde & Schwarz You're in great hands

- ▶ Worldwide
- ▶ Local and personalized
- ▶ Customized and flexible
- ▶ Uncompromising quality
- ▶ Long-term dependability

Certified Quality Management

ISO 9001

Certified Environmental Management

ISO 14001

## Rohde & Schwarz GmbH & Co. KG

[www.rohde-schwarz.com](http://www.rohde-schwarz.com)

## Customer support

Our regional support centers will be happy to answer any questions regarding our products and service:

### ▶ Europe, Africa, Middle East

Phone +49 89 4129 123 45

[customersupport@rohde-schwarz.com](mailto:customersupport@rohde-schwarz.com)

### ▶ North America

Phone 1 888 837 87 72 (1 888 TEST RSA)

[customer.support@rsa.rohde-schwarz.com](mailto:customer.support@rsa.rohde-schwarz.com)

### ▶ Latin America

Phone +1 410 910 79 88

[customersupport.la@rohde-schwarz.com](mailto:customersupport.la@rohde-schwarz.com)

### ▶ Asia Pacific

Phone +65 65 13 04 88

[customersupport.asia@rohde-schwarz.com](mailto:customersupport.asia@rohde-schwarz.com)

### ▶ China

Phone +86 800 810 82 28 (+86 400 650 58 96)

[customersupport.china@rohde-schwarz.com](mailto:customersupport.china@rohde-schwarz.com)

